
Acta     de         la     reunió del   Co  mitè per a la Millora de la Neteja   i   la Gestió de Residus  
de Terrassa del dia 1 de febrer del 2024 

Sessió: Reunió del Comitè 

Dia: 01/02/23
Hora: 18:00 h
Lloc: Centre Cívic Ca n'Aurell, Plaça del Tint, 4 (Terrassa) 

Assistents

Entitat Representant / Suplent

Regidor Xavier Cardona
Grup Municipal Socialista Josefina Merino
Grup Municipal Junts per Terrassa Marta Sánchez / Salvador Serrat 
AVV Barri Segle XX Xavier Vives  / Salvador Pérez (suplent)
AVV de Can Palet de Vista Alegre Diego López
Colectivo Ciudadano CUIDEM Ca N'Anglada Susana Zarzosa
FAVT Josep Antoni Sánchez de Haro
AVV Can Palet Miguel Hidalgo Herrerias
Cambra de Terrassa Juan José López i García
AVV de Can Tusell Cynthia Ramírez
CCOO d' Eco-Equip SAM Montserrat Doblas Cercós
CCOO d' Eco-Equip SAM David Iborra
UGT d' Eco-Equip SAM Antoni Sala
Eco-Equip SAM Rafael Castilla
Eco-Equip SAM Francesc Josep
AVV Sant Pere Nord Mar Cabezas
Associació Comerciants Terrassa Centre Carles Amador Soria
CECOT Marta Carmona
AVV Les Martines Agustí Codina
Fridays for Future Terrassa Cristina Aragay Esteban

Convidats/des

Directora de l'Àrea de Territori i Sostenibilitat Maria Àngeles Mira 
Directora del Servei de Medi Ambient Anna Crispi
Cap del Servei del Canvi Climàtic Laia Font
Gerent d'Eco-Equip SAM Josep Miquel Colomer

A títol personal José Luis Charles

Excusen la seva absència

Associació ECOINSERCIO Xavier Casas Caba
Grup Municipal ERC Sergi Castells

No assisteixen

AAVV Vallparadis Valentí Pou Esquius
Grup Municipal Tot x Terrassa Ignasi Sagalés Borràs
Grup Municipal PP -
Grup Municipal VOX -
AVV Font de l’Espardenyera -
Buzón Verde Sergio López Vega
AVV La Maurina Pere Macià Sabater 



AVV Pla de Bon Aire Rosendo Garrido
AVV Can Parellada Patrick Cervilla
(CGT) d' Eco-Equip SAM Pere Llorent Cabrera
Colectivo parad@s Jordi Trujillo

El Ple del Comitè està constituït per vint-i-set (27) entitats, incloent-hi el Regidor del Servei de Neteja i 
Gestió de Residus.

Benvinguda

El  Sr.  Xavier  Cardona,  com a  regidor  responsable  del  servei  de  residus  i  neteja  viària  dona  la
benvinguda a totes les persones assistents a la reunió i anima a les entitats que presentin la seva
candidatura per ocupar els càrrecs de presidència i vicepresidència del Comitè. Seguidament fa una
breu explicació sobre com es desenvoluparà la sessió. 

Conclusions del l'auditoria del contracte programa entre l'Ajuntament i Eco Equip.

La Sra. Anna Crispi, Directora del Servei de Medi Ambient, exposa les conclusions de l’auditori del
contracte programa i resolt els dubtes dels assistents.

Explicació del pressupost d'Eco Equip 2024

El Sr. Josep Miquel Colomer, Gerent d'Eco-Equip SAM, explica el pressupost d’Eco Equip per l’any
2024 i resolt els dubtes dels assistent.

Precs i preguntes

El Sr. Xavier  Cardona  proposa  per  tal  d’assolir  un debat  productiu  a la sessió que hi  hagin  torns
d’aportacions i preguntes per part dels assistents i que després passaran a ser valorades i respostes
per part de l’Ajuntament. 

Al primer torn de precs i preguntes comença el Sr. Salvador Pérez, suplent de l’AVV Barri Segle XX,
però abans de fer la seva aportació,  vol manifestar que tot i que la Comissió Tècnica Permanent van
presentar la seva dimissió, el Comitè per a la millora de la neteja i la gestió dels residus de Terrassa
segueix vigent, i, per tant, s’ha de convocar un cop al trimestre com marca el reglament.

Seguidament i respecte a l’auditoria, la valora detalladament, i conclou que era innecessària atès que
ja se sabien els resultats o les conclusions a les que s’han arribat. I en conseqüència, l’auditoria no
ha aportat res de nou. Per tant, i amb el mateix sentit, considera que no és oportú encarregar més
informes al respecte. I el que sí que és necessari és que des d’Eco Equip i l’Ajuntament comencin a
treballar amb tot el que s’ha de fer.

El  Sr. Josep Antoni  Sánchez de Haro, com a representant  de la FAVT, vol  saber  quines accions
concretes es faran després dels resultats de l’auditoria.

El Sr. Miguel Hidalgo, com a representant de l’AVV Can Palet, vol saber si hi ha problemes interns del
treballadors d’Eco Equip amb la seva direcció atès que té coneixement d’un procediment judicial.

Els  representants  d’Eco  Equip  presents  a  la  reunió  informen  que  no  hi  ha  problemes  interns
destacables tret de qüestions quotidianes pròpies dels llocs de treball. I que el procediment judicial a
la que es refereix és per un procés de selecció on alguns aspirants han elevat la seva disconformitat
a estaments judicials.

Després de l’explicació, el Sr. Hidalgo, i referent a un altre assumpte, informa que en el seu barri, i a
iniciativa de l’associació que representa, s’han fet actuacions per conscienciar a la ciutadania de la



importància de la correcte gestió dels residus posant cartells pel barri.

El Sr. Xavier Vives, com a representant de l’ AVV Barri Segle XX , informa que les conclusions a les
que ha arribat l’auditoria ja es coneixien des de l’antiga Taula de Residus en la qual ell hi formava
part. I afegeix que el Comitè van proposar accions concretes contra els problemes que ara recull
l’auditoria. I insisteix que considera que no és procedent gastar més diners en més estudis.

La  Sra.  Maria  Àngeles  Mira,  Directora  de  l'Àrea  de  Territori  i  Sostenibilitat,  vol  aclarir  que  no
s’encarreguen més estudis ni informes sinó que el que es farà és contractar una empresa consultora
especialitzada per impulsar i implementar totes les accions concretes que s’ha de dur a terme a Eco
Equip SAM a partir dels resultats de l’auditoria.

Seguidament, el Sr. Xavier Cardona, manifesta que com regidor amb competències de residus no està
satisfet dels resultats de l’auditoria, més quan aquesta dona unes dades molt teòriques. Esperava que
l’auditoria recollís accions més concretes i pràctiques, atès que la voluntat és avançar i  millorar l’actual
sistema. 

També aprofita per agrair al representant de la l’AVV Can Palet per les accions han portat a terme per
conscienciar al barri de la correcte gestió dels residus. 

Al segon torn de precs i preguntes, comença el Sr. Salvador Pérez per qüestionar: Les dada del 44% de
recollida  selectiva  que  s’ha  exposat,  l’actual  recollida  de  voluminosos  al  municipi,  les  tasques
d’inspecció in situ i la partida del pressupost que ha de cobrir la taxa per fer campanya.

La Sra. Anna Crispi aclareix que el 44 % de recollida selectiva és un valor brut atès que no es tenen en
compte els impropis, si bé aquest és el valor que s'ha de tenir en consideració a l'hora de comparar amb
els objectius del Pla de prevenció de residus o la Llei de residus estatal. I respecte els voluminosos,
informa que la recollida al barri del segle XX, si bé va iniciar-se com una prova pilot, s’ha consolidat,
però és difícil aplicar-la en altres llocs per les circumstàncies de cada barri, per això aquest model de
recollida s'implantarà únicament als barris on es consideri que sigui el més adient i sigui factible. Pel
que fa a les inspeccions informa que en el 2023 s’han fet més de 9.000 inspeccions en punts crítics dels
quals han donat lloc a més de 1.000 expedients sancionadors per incivisme. També informa sobre les
diferents campanyes que s’han realitzat.

I aprofita per informar d’altres assumptes com que amb el nou pla de sequera no es permet utilitzar
aigua per netejar contenidors amb l’excepció que existeix un risc sanitari. En aquest sentit informa que
s'establirà la freqüència mínima de neteja a realitzar en aquest període.
.
A partir d’aquí s’inicia un debat sobre el número de vegades que s’ha utilitzat el camió destinat a la
neteja de contenidors entre els representant d’Eco Equip i el seu gerent.

El Sr.  Josep Antoni Sánchez de Haro destaca la importància de les campanyes i en aquest sentit
creu  que  caldrà  informar  molt  bé  a  la  ciutadania  de  les  dues  taxes  de  residus  que  hi  haurà  i
l’increment que suposarà al contribuent.

El  Sr. Xavier  Vives considera que l’Ajuntament hauria de concretar  clarament les accions que es
portaran a terme per la millora de la neteja i la gestió de residus de Terrassa. I espera que en la
propera reunió del Comitè s’informi al respecte.

Per finalitzar, el Sr. Xavier Cardona agraeix el debat i la participació de totes les persones assistents
a la sessió i els emplaça a la propera sessió pel proper trimestre.

A les 19:45h, es dóna per acabat el Ple.


